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Περιφερειακά εργαστήρια “ αλιείας”: απολογισµός της δεύτερης φάσης (1998/1999)και
προοπτικές

Εισαγωγή

Κατ’εφαρµογή των συµπερασµάτων της ανακοίνωσης για τη θέση σε εφαρµογή νέων

εργαλείων της κοινής αλιευτικής πολιτικής (ΚΑλΠ)1, η Επιτροπή οργάνωσε το 1997 µια
σειρά περιφερειακών εργαστηρίων που αφιερώθηκαν στον προβληµατισµό για τη βελτίωση

των όρων εκµετάλλευσης ειδικών τύπων αλιείας που συναντώνται σε θαλάσσιες
περιφέρειες2. Οι συσκέψεις αυτές επέτρεψαν την ανταλλαγή απόψεων µεταξύ αντιπροσώπων

των φορέων που εµπλέκονται άµεσα σε κάθε οµάδα τύπων αλιείας: επαγγελµατίες του
κλάδου, επιστήµονες, υπηρεσίες της Επιτροπής και εθνικές διοικήσεις. Απολογισµός της

πρώτης αυτής σειράς συντάχθηκε από την Επιτροπή µε τη µορφή ανακοίνωσης3.

Μετά την ανακοίνωση αυτή, το Συµβούλιο ζήτησε από την Επιτροπή να συνεχίσει τη

διεξαγωγή των συσκέψεων αυτών και να τις διευρύνει γεωγραφικά και κατόπιν να συντάξει
ένα νέο απολογισµό. Ο απολογισµός της δεύτερης αυτής σειράς των συσκέψεων

περιλαµβάνεται στο πρώτο µέρος της παρούσας ανακοίνωσης.

Το δεύτερο µέρος της παρούσας ανακοίνωσης προσδιορίζει τα καλύτερα µέσα επέκτασης της

εµπειρίας αυτής µε την χρήση των µέσων που αποδεσµεύτηκαν από τη µεταρρύθµιση της
Συµβουλευτικής Επιτροπής Αλιείας και προτείνει, ήδη από σήµερα, την πραγµατοποίηση δύο

νέων σειρών συσκέψεων για την περίοδο 2000/2001.

Πρέπει να σηµειωθεί ότι, παράλληλα µε τη διεξαγωγή των συσκέψεων αυτών, οργανώθηκαν
άλλες ανταλλαγές µεταξύ των φορέων της ΚΑλΠ, είτε στο πλαίσιο της Επιτροπής είτε εκτός
αυτής. Η εξέλιξη των ανταλλαγών αυτών δείχνει µία έντονη απαίτηση διαλόγου εκ µέρους

του κλάδου. Το τρίτο µέρος που περιλαµβάνεται στην παρούσα ανακοίνωση, εκφράζει την
πρόθεση της Επιτροπής να συνεχίσει τον προβληµατισµό της όσον αφορά το σύνολο των

πρωτοβουλιών που συµβάλλουν στην ικανοποίηση του αιτήµατος αυτού.

1.Πρώτο µέρος: απολογισµός της δεύτερης σειράς περιφερειακών εργαστηρίων αλιείας

1-1.Επανάληψη των εργαστηρίων της πρώτης σειράς

Σύµφωνα µε τις δεσµεύσεις που αναλήφθηκαν, οργανώθηκε ένα δεύτερο εργαστήριο για

κάθε έναν από τους τύπους αλιείας που καλύφθηκαν κατά την πρώτη σειρά των εργαστηρίων.

1 COM(1993)664τελικό.
2

Ο όρος «περιφερειακός» αποτέλεσε πηγή σύγχυσης. Ορισµένοι τον χρησιµοποιούν σε σχέση µε

διοικητικές περιφέρειες είτε εδαφικές υποδιαιρέσεις της επικράτειας των κρατών µελών. Τα

περιφερειακά εργαστήρια έχουν αντιθέτως σχέση µε θαλάσσιες περιφέρειες που προκύπτουν από την

διάκριση των θαλασσών ή ωκεανών για σκοπούς αλιευτικής διαχείρισης: επί παραδείγµατι, η Βόρειος
Θάλασσα, η Βαλτική ή η Μεσόγειος Θάλασσα.

3 COM(1998)145τελικό.
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A.Εργαστήριο σχετικά µε τους τύπους αλιείας της Βαλτικής (26-27Αυγούστου 1998)

Το εργαστήριο αφιερώθηκε εν πρώτοις στον προβληµατισµό σχετικά µε την

µακροπρόθεσµη διαχείριση του µπακαλιάρου, παρά το γεγονός ότι συζητήθηκε
επίσης η αλιεία της ρέγγας και της σαρδελόρεγγας, σε συνδυασµό µε αυτό που

συµφωνήθηκε να αποκαλείται πρόγραµµα δράσης «Βαλτική 21»4. Ο προβληµατισµός
αυτός αναπτύχθηκε µε βάση ένα έγγραφο εργασίας που συντάχθηκε από τις υπηρεσίες

της Γ∆ Αλιείας, έγγραφο που εξετάζει τις συνέπειες που προκύπτουν από διάφορες
στρατηγικές. Η συζήτηση αποδείχθηκε πολύ θετική επιτρέποντας την καλύτερη

προετοιµασία της σύσκεψης της Επιτροπής Αλιείας της Βαλτικής του Σεπτεµβρίου
του 1998 και την προετοιµασία της µεταγενέστερης υιοθέτησης, το 1999, µιας
µεσοπρόθεσµης και µακροπρόθεσµης στρατηγικής σύµφωνα µε την προληπτική
προσέγγιση.

Το εργαστήριο επέτρεψε εξάλλου την εξέταση των ελέγχων στη Βαλτική και έδειξε
ότι το πρώτο εµπόδιο στην ενσωµάτωση της οικονοµικής πτυχής ήταν η µη διάθεση

επαρκών δεδοµένων.

B.Εργαστήριο αλιείας πλατυψάρων της Βορείου Θαλάσσης (28-29Απριλίου 1998)

Επικεντρωµένες εκ νέου στα αποθέµατα καλκανιού και γλώσσας, οι συζητήσεις
µεταξύ επιστηµόνων και µη επιστηµόνων αφιερώθηκαν στη «συγκέντρωση
καλκανιών», στις σχετικές επιστηµονικές αιτιολογήσεις και στην επίπτωσή της
λαµβανοµένων υπόψη των διαφορών στις διαγνώσεις των ερευνητών. Σε βιολογικό

επίπεδο, αµφισβητήθηκε από πολλούς συµµετέχοντες το βάσιµο των γεωγραφικών
ορίων που χρησιµοποιούνται σήµερα για τη διαχείριση των διαφόρων ποσοστώσεων.

Οι οικονοµικές θεωρήσεις επέτρεψαν τη συζήτηση των ενδεχόµενων συµβιβασµών
µεταξύ της βραχυπρόθεσµης ή της µακροπρόθεσµης επιλογής, έναντι της διατήρησης
των θέσεων απασχόλησης ή της αποδοτικότητας των επιχειρήσεων. Συζητήθηκε
επίσης το συµβιβάσιµο των µέτρων που θεσπίστηκαν αφενός για τη γλώσσα και

αφετέρου για το καλκάνι. Οι συζητήσεις επέτρεψαν την εµβάθυνση του θέµατος των
απορρίψεων, και κυρίως των δυνατοτήτων µείωσης ορισµένων µορφών τους µε

απαγόρευση της αλιείας σε ορισµένες περιοχές ή µε την ανάπτυξη ανταλλαγών
ποσοστώσεων µεταξύ κρατών µελών, ή ακόµη µε µεγαλύτερη χρήση ευελιξίας µεταξύ

των ετών. Η ανάπτυξη των δυνατοτήτων των πολυετών στρατηγικών επικεντρώθηκε
στον καθορισµό της θνησιµότητας ανά τύπο αλιείας αναφοράς και στον τρόπο της

καλύτερης εκµετάλλευσης των νεοεισερχοµένων στο αλιεύσιµο απόθεµα ψαριών.
Υπογραµµίστηκε τέλος η σηµασία µιας συνδυασµένης διαχείρισης των αλιευµάτων

και της αλιευτικής προσπάθειας.

4
Οι παράκτιες χώρες της Βαλτικής Θάλασσας υιοθέτησαν µια στρατηγική που αποσκοπεί να δώσει µια

αποτελεσµατική συνέχεια στη ∆ήλωση του Ριο του 1992σε συνδυασµό µε το πρόγραµµα δράσης 21.Η
πρωτοβουλία αυτή καλύπτει ένα πολύ ευρύτερο πλαίσιο από τη διαχείριση της αλιείας, µε σηµαντικές
ιδίως πτυχές στον τοµέα του περιβάλλοντος. Η πτυχή της αλιείας αποτελεί στην πράξη αντικείµενο

διαχείρισης της Επιτροπής Αλιείας της Βαλτικής που εξασφαλίζει κατά τον τρόπο αυτό το σηµείο

σύνδεσης µε την ΚΑλΠ.
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Γ. Εργαστήριο σχετικά µε τα µικρά πελαγικά ψάρια της περιφέρειας ΙΙ (2-3Σεπτεµβρίου
1998)

Το εργαστήριο αυτό επέτρεψε την εξέταση ενός συνόλου πελαγικών πόρων και ιδίως
των αποθεµάτων ρέγγας, σκουµπριού και σαφριδιού της περιφέρειας ΙΙ. Η επίπτωση

του σχεδίου ανάγκης που θεσπίστηκε για την ρέγγα της Βορείου Θαλάσσης, η ανάγκη
παράτασής του, οι σχέσεις µε τη θέση σε εφαρµογή µιας προληπτικής προσέγγισης

αποτέλεσαν αντικείµενο λεπτοµερών συζητήσεων. Με βάση προσοµοιώσεις, κατέστη
ειδικότερα δυνατή η ανάλυση των συνεπειών των διαφόρων στρατηγικών διαχείρισης,
επιζητώντας κατά προτεραιότητα τη σταθεροποίηση, ανάλογα µε την περίπτωση, των
ετήσιων TAC, των ποσοστών εκµετάλλευσης ή της βιοµάζας. Κατέστη δυνατή η

ανάλυση της εµβέλειας των µέτρων ελέγχου της αλιευτικής προσπάθειας στο ειδικό
πλαίσιο της αλιείας µικρών πελαγικών ψαριών. Η συζήτηση σχετικά µε τον έλεγχο

επικεντρώθηκε τέλος στο πρόβληµα των απατηλών δηλώσεων όσον αφορά την
προέλευση των αλιευµάτων, σε συνδυασµό ιδίως µε τη µελλοντική θέση σε εφαρµογή

του ελέγχου του στίγµατος µέσω δορυφόρου και στο πλαίσιο των σχέσεων µε τις
τρίτες χώρες.

∆. Εργαστήριο βενθοπελαγικής αλιείας5 της Κελτικής Θάλασσας (3-4Μαρτίου 1999)

Η συζήτηση µεταξύ επιστηµόνων και επαγγελµατιών του κλάδου επικεντρώθηκε

στους µπακαλιάρους merluccius merlucciusκαι gadus morhuaκαθώς και στην
πεσκαντρίτσα. Η κατάσταση του αποθέµατος του µπακαλιάρου merluccius merluccius
θεωρήθηκε ανησυχητική από το σύνολο των συµµετεχόντων και ιδίως από τους
επαγγελµατίες του κλάδου. ∆όθηκε έµφαση στην επίπτωση της αλιείας µικρών

ιχθυδίων, ιδίως στον Κόλπο της Gascogne,για την οποία µια νέα σύσκεψη µε τους
αλιείς θα επέτρεπε την καλύτερη εξέταση της κατάστασης και των ενδεχόµενων

λύσεων.

Η διεύρυνση της συζήτησης στην οικονοµία ήταν δύσκολη, λόγω απουσίας

ειδικευµένου οικονοµολόγου. Ωστόσο όµως, µια ανταλλαγή απόψεων για την εξέλιξη
των τιµών έδειξε την σηµασία της διάθεσης δεδοµένων σχετικά µε τα µεγέθη καθώς

και τους αριθµούς ατόµων ανά είδος για τις πεσκαντρίτσες. Υπογραµµίστηκε επίσης η
σηµασία των εισαγωγών σε ορισµένα κράτη µέλη καθώς και η απουσία χρήσιµων

δεδοµένων σχετικά µε τις εισαγωγές αυτές.

Η συζήτηση για τον έλεγχο έδειξε την αναγνώριση της επιτευχθείσας προόδου, αλλά
επίσης και τις ανησυχίες ως προς το γεγονός ότι η πρόοδος αυτή στην Κελτική
Θάλασσα θα µπορούσε να ανατραπεί από την άσκηση κακών πρακτικών σε άλλους

τοµείς (π.χ. Κόλπος της Gascogne).Πρέπει να σηµειωθεί το έντονο αίτηµα των
επαγγελµατιών του κλάδου προκειµένου να προσπαθήσουν οι υπηρεσίες ελέγχου να

ελαχιστοποιήσουν οποιαδήποτε περιττή διαταραχή των αλιευτικών δραστηριοτήτων.
Πρέπει να σηµειωθεί επίσης ότι οι πρακτικές ελέγχου είναι πολύ ετερογενείς στα

διάφορα κράτη µέλη.

Οι συζητήσεις για την αλιεία που έχει στόχο πολλά είδη παρουσίασε ότι τα

προβλήµατα ήταν περισσότερο πολύπλοκα από ό,τι αναµενόταν, ιδίως στη Βαλτική

5
Οκτώ κράτη µέλη ασκούν αλιευτικές δραστηριότητες στην περιφέρεια αυτή. Προσκλήθηκαν

αντιπρόσωποι όλων των κρατών µελών. Ένα µόνο δεν µπόρεσε να αντιπροσωπευθεί, για το οποίο,
ωστόσο, η Κελτική Θάλασσα δεν παρουσιάζει εξάλλου ενδιαφέρον.
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Θάλασσα και στη Βόρειο Θάλασσα, ή για τους πελαγικούς τύπους αλιείας6.
Υφίστανται σηµαντικές αποκλίσεις ως προς τα µέτρα που πρέπει να ληφθούν.

Αντίθετα από ό,τι συνέβη στα άλλα εργαστήρια, η συζήτηση για τις πολυετείς
στρατηγικές δεν ήταν πολύ πλούσια. Το θέµα είναι νέο για τη ζώνη αυτή και η

πολυειδική διάσταση της αλιείας µπορεί ακόµη να το καθιστά δυσκολότερο.

E.Εργαστήρια τονοειδών των τροπικών θαλασσών (3 Ιουλίου 1998)

Ενώ το πρώτο εργαστήριο που πραγµατοποιήθηκε το 1997επέτρεψε την ανάλυση του
γενικού προβληµατισµού, εκείνο που πραγµατοποιήθηκε το 1998επικεντρώθηκε στη

θέση σε εφαρµογή της διάκρισης σε περιοχές του κόλπου της Γουϊνέας που αποβλέπει
στη µείωση των αλιευµάτων ιχθυδίων

7. Ο απολογισµός κρίθηκε θετικός από το

σύνολο των συµµετεχόντων, έστω και αν υφίστανται διαφορές, κυρίως ως προς τη
ζώνη που πρέπει να συµπεριληφθεί στην διάκριση των περιοχών. Η κυριότερη

δυσκολία συνδέεται µε το γεγονός ότι το µέτρο δεν εφαρµοζόταν στα σκάφη τρίτων
µη κοινοτικών χωρών. Η προτεραιότητα για το µέλλον θα πρέπει συνεπώς να είναι η

υιοθέτηση παρόµοιων µέτρων στο πλαίσιο της Επιτροπής Τονοειδών του Ατλαντικού
(ICCAT).

1-2.Γεωγραφική διεύρυνση: αλιεία σαρδέλας της Ιβηρικής

Ένα εργαστήριο αφιερώθηκε στην αλιεία της σαρδέλας του Ατλαντικού κατά µήκος της

Ιβηρικής Χερσονήσου. Ο τύπος αυτός αλιείας παρουσιάζει ένα ιδιαίτερα λεπτό πρόβληµα.
Είναι πολύ σηµαντικός για τα δυο ενδιαφερόµενα κράτη µέλη (Ισπανία και Πορτογαλία).
Είναι επίσης κρίσιµης σηµασίας για την Πορτογαλία. ∆εν έχει αποτελέσει, µέχρι σήµερα,
αντικείµενο µέτρων κοινοτικής διαχείρισης γιατί εθεωρείτο µέχρι σήµερα ότι δεν χρειαζόταν

ενεργό διαχείριση. Το απόθεµα εθεωρείτο όντως ότι βρισκόταν σε καλή κατάσταση και τα
εθνικά µέτρα εθεωρούντο επαρκή. Ωστόσο, από το 1996, η C.I.E.M. εκφράζει δυσοίωνες
απόψεις ως προς την κατάσταση και την εξέλιξη του πόρου. Τα συµπεράσµατά της
αποτέλεσαν αντικείµενο συζητήσεων µεταξύ της Επιτροπής και των ενδιαφεροµένων κρατών

µελών που είχαν ως αποτέλεσµα την ενίσχυση των εθνικών µέτρων.

Αποµένει να γίνει γνωστό εάν τα εθνικά µέτρα είναι επαρκή ή θα έπρεπε να ληφθούν

συµπληρωµατικά κοινοτικά µέτρα. Το πρόβληµα κατέστη ιδιαίτερα δύσκολο για διάφορους
λόγους. Οι επιστηµονικές διαγνώσεις έδειξαν έντονες διακυµάνσεις από το ένα έτος στο

άλλο. Έντονες διαφωνίες µεταξύ των εµπειρογνωµόνων προκάλεσαν προβλήµατα στην
επιστηµονική κοινότητα. Ανάλογα µε τους τοµείς, και ιδίως ανάλογα µε την εξέταση της

βόρειας ακτής της Ιβηρικής Χερσονήσου, αφενός, ή του δυτικού ή νότιου τοµέα, αφετέρου, η
απόδοση αλιείας παρουσίασε αντικρουόµενες εξελίξεις. Οι επαγγελµατίες του κλάδου που

6
Οι συζητήσεις µπόρεσαν ωστόσο να επικεντρωθούν στα προβλήµατα που αναγνωρίστηκαν ως µείζονος

σηµασίας:
- παρεµπίπτοντα αλιεύµατα στην αλιεία της καραβίδας, παρεµπίπτοντα αλιεύµατα πεσκαντρίτσας στην

αλιεία της ζαγκέτας

- συνέπειες της εξάρτησης ορισµένων ποσοστώσεων (βλ. γλώσσα), ύπαρξη ελάχιστων ποσοστώσεων

για ορισµένα είδη.
Στο πρώτο σηµείο, αναµένονται, στις αρχές του 2000,βελτιώσεις της εφαρµογής των νέων τεχνικών

µέτρων που αποφασίστηκαν το 1998, αφενός, καθώς και της βελτίωσης περισσότερο επιλεκτικών

αλιευτικών εργαλείων αφετέρου.
7

Οι κοινοτικοί εφοπλιστές αποδέχτηκαν σε εθελοντική βάση να µην ασκούν δραστηριότητες αλιείας

κάτω από πλωτά αντικείµενα κατά τη διάρκεια τριµήνου περιόδου κατά την οποία είναι µεγαλύτερη η

αφθονία ιχθυδίων.
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δεν είχαν αισθητή πτώση της απόδοσής τους, δεν αποδέχονται τις επιστηµονικές διαγνώσεις
σχετικά µε την παγκόσµια σπανιότητα του πόρου. Εξάλλου, δεν υφίσταται στον τύπο αυτό

αλιείας πρακτική κοινοτικής διαχείρισης.

Το εργαστήριο που πραγµατοποιήθηκε στα τέλη του 1998,χρησίµευσε κυρίως για την θέση

των βάσεων της συνέχισης του διαλόγου. Οι ανταλλαγές των απόψεων µεταξύ επιστηµόνων
και επαγγελµατιών, µε την υπερπήδηση των εθνικών διαχωρισµών, ήταν ιδιαίτερα χρήσιµη,
το ίδιο δε και η συζήτηση σχετικά µε τα όρια και τα πλεονεκτήµατα των διαφόρων εργαλείων
διαχείρισης. ∆εδοµένου ότι έχει προκηρυχθεί µελέτη από την Επιτροπή για τη διενέργεια

βιοοικονοµικής προσοµοίωσης των συνεπειών των διαφόρων υποθέσεων που παρουσιάζουν
τις διάφορες προσεγγίσεις της διαχείρισης, αποφασίστηκε η πραγµατοποίηση νέας σύσκεψης

µετά τη διάθεση των αποτελεσµάτων της µελέτης.

1-3.Επιτυχίες και δυσκολίες

A. Θετικά στοιχεία

Οι επαγγελµατίες του κλάδου επιβεβαίωσαν το έντονο ενδιαφέρον τους για τον τύπο

αυτό συσκέψεων, από τις οποίες προκύπτουν ορισµένα θετικά σηµεία που έχουν ήδη
προκύψει από τις προηγούµενες συσκέψεις.

Για την Επιτροπή, τα περιφερειακά εργαστήρια προσφέρουν µιαν αναντικατάστατη
ευκαιρία άµεσης εκτίµησης της κατάστασης των διαφόρων τύπων αλιείας,
αξιολόγησης των επιτυχιών ή αποτυχιών των διαφόρων µέτρων διαχείρισης,
ενηµέρωσης σχετικά µε τις προσδοκίες ή τις ανησυχίες των ενδιαφεροµένων

επαγγελµατιών καθώς και των προβληµάτων που αντιµετωπίζουν οι εθνικές
διοικήσεις που διαχειρίζονται καθηµερινά την θέση σε εφαρµογή των µέτρων που

αποφασίζονται στο πλαίσιο της ΚΑλΠ. Οι γνώσεις που αποκτώνται κατά τον τρόπο
αυτό είναι πολύ µεγάλης σηµασίας, δεδοµένου ότι επιτρέπουν την καλύτερη

κατανόηση, σε όλες τις διαστάσεις τους, των δυσκολιών εφαρµογής της ΚΑλΠ.

Από την πλευρά των επαγγελµατιών του κλάδου, ο αντίκτυπος των συσκέψεων αυτών

ήταν πολύ ευνοϊκός, παρά το γεγονός ότι συνεχίζουν να υφίστανται ακόµη ορισµένες
δυσκολίες, οι οποίες θα αναλυθούν αργότερα.

Μπορούµε να πιστεύουµε ότι µια καλύτερη κατανόηση των µέτρων διαχείρισης και
της εφαρµογής τους επιτόπου θα οδηγήσει στην θέση σε εφαρµογή

αποτελεσµατικότερων διαδικασιών διαχείρισης. Σηµειώθηκε πρόοδος προς την
κατεύθυνση αυτή όσον αφορά τους πόρους που αφορούν τα περιφερειακά εργαστήρια

(βλ. καλκάνι και ρέγγα της Βορείου Θαλάσσης, ατλαντοσκανδιναβική ρέγγα,
σκουµπρί του Βορείου Ατλαντικού και τύπους αλιείας της Βαλτικής). Η πρόοδος αυτή

συµβάλλει στην καλύτερη κατανόηση των στρατηγικών πολυετούς διαχείρισης και
στην υιοθέτηση µιας προληπτικής προσέγγισης. Κανένας δεν αµφιβάλει ότι η πρόοδος

αυτή οφείλεται, τουλάχιστον εν µέρει, στα περιφερειακά εργαστήρια.

Πέραν του οφέλους που είχε κάθε συµµετέχων, τα εργαστήρια επίσης επιβεβαίωσαν

το ενδιαφέρον των ανταλλαγών µεταξύ των διαφόρων οµάδων. Η ανάγκη συµµετοχής
όλων των ενδιαφεροµένων µερών στην κοινοτική αλιεία κατέστη εµφανής.

Η συµµετοχή εµπειρογνωµόνων των ενδιαφεροµένων εθνικών διοικήσεων
επιβεβαιώθηκε ότι είναι αναγκαία. Η ΚΑλΠ µπορεί να τεθεί σε εφαρµογή µόνον
εφόσον οι αποφάσεις που λαµβάνονται σε κοινοτικό επίπεδο, έχουν ως συνέχεια
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διατάξεις εθνικού επιπέδου, οι οποίες, προκειµένου να είναι αποτελεσµατικές, πρέπει
να αποκτήσουν την εµπιστοσύνη του συνόλου των ενδιαφεροµένων κρατών µελών.
Το θέµα του ελέγχου αποτέλεσε µερικές φορές ιδίως αντικείµενο εκτενέστερων
συζητήσεων σε συνδυασµό µε το γεγονός ότι, από το 1998,το θέµα αυτό έλαβε µια

νέα ώθηση.

Στο πρακτικό επίπεδο, υπήρξαν προσαρµογές σε σχέση µε τις πρώτες συσκέψεις:
συγκέντρωση των συζητήσεων σε δύο µισές ηµέρες, περιορισµός του αριθµού των
θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης. Οι τροποποιήσεις αυτές αποδείχθηκαν θετικές,
ιδίως όσον αφορά τον περιορισµό των θεµάτων που έχουν ήδη συζητηθεί σε
προηγούµενο εργαστήριο, προκειµένου να µην προκαλείται το αίσθηµα της

επανάληψης.

B. ∆υσκολίες

Προηγούµενες δυσκολίες που δεν υπερνικήθηκαν πλήρως

Η παιδαγωγική διάσταση των συζητήσεων είναι προφανής, αλλά ήταν µερικές φορές

δύσκολο, παρά την προσεκτικότερη προετοιµασία των εργαστηρίων, να
κινητοποιηθούν εµπειρογνώµονες κατάλληλοι για το σκοπό αυτό.

Η έλλειψη οικονοµολόγων, η οποία είναι αυξηµένη σε σχέση µε το 1997,πρέπει να
αντιµετωπιστεί. Είναι γεγονός ότι υπάρχει µεγάλη ζήτηση των εµπειρογνωµόνων

αυτών από τις οργανώσεις που έχουν σχέση µε τη θέση σε εφαρµογή της ΚΑλΠ, όπως
είναι η ∆ιεθνής Επιτροπή για την Εκµετάλλευση των Θαλασσών (CIEM) ή η

Επιστηµονική, Τεχνική και Οικονοµική Επιτροπή Αλιείας (CSTEP).

∆υσκολίες που δηµιουργήθηκαν από την επανάληψη των εργασιών

− Παρά τις προσπάθειες που έγιναν προκειµένου να αποφευχθεί, τα δεύτερα

εργαστήρια που οργανώθηκαν για τον ίδιο τύπο αλιείας προκάλεσαν µερικές
φορές την επανάληψη συζητήσεων, είτε λόγω του ότι ορισµένοι

συµµετέχοντες ήταν νέοι είτε λόγω του ότι η θέση ή οι θέσεις δεν είχαν
εξελιχθεί επαρκώς µεταξύ των δυο εργαστηρίων.

− Ο αυθόρµητος χαρακτήρας των παρεµβάσεων των πρώτων εργαστηρίων

αµβλύνθηκε κατά τη διάρκεια των δεύτερων εργαστηρίων µε κίνδυνο την
τυποποίηση των θέσεων.

− Οι πρώτες συζητήσεις, λόγω του ολοκληρωµένου και καινοτόµου χαρακτήρα

τους, δηµιούργησαν την ελπίδα στους συµµετέχοντες ότι θα επηρέαζαν
περισσότερο άµεσα τη διαδικασία λήψης αποφάσεων. Η ελπίδα αυτή

διαβρώθηκε κατά τη διάρκεια της δεύτερης σύσκεψης.

− Αντιθέτως, δηµιουργήθηκε µια ορισµένη απογοήτευση, δεδοµένου ότι οι
συµµετέχοντες πίστεψαν ότι οι συσκέψεις αυτές δεν µπορούσαν να έχουν

επίδραση στη διαδικασία λήψης αποφάσεων της Κοινότητας. Μια απάντηση
στο θέµα αυτό θα µπορούσε να βρεθεί στο µέλλον µε την δηµιουργία σχέσεων

µεταξύ των εργαστηρίων αυτών και της Συµβουλευτικής Επιτροπής, όπου η
διαδικασία διαβούλευσης του κλάδου από την Επιτροπή έχει περισσότερο

τυπικό χαρακτήρα.
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Ο κίνδυνος φθοράς είναι διαφορετικός ανάλογα µε τα θέµατα. Έτσι, τα εργαστήρια
σχετικά µε τα «τονοειδή των τροπικών», τύπου αλιείας που βρίσκεται σε ραγδαία

εξέλιξη, δεν γνώρισαν τις δυσκολίες που αναφέρθηκαν ανωτέρω.

2. ∆εύτερο µέρος: η συνέχεια που εξετάζεται να δοθεί

2.1.Υπενθύµιση των αναγκών και των διαθέσιµων µέσων

A.Ανάγκη καλύτερης επικοινωνίας

Παρά την πρόοδο που πραγµατοποιήθηκε όσον αφορά την επικοινωνία µε τους
ενδιαφερόµενους φορείς, παραµένει πάντοτε έντονο το αίτηµα της προσέγγισης της

ΚΑλΠ µε το σύνολο των φορέων. Η προσέγγιση αυτή θα µπορούσε να επιτευχθεί µε
την τήρηση των ακόλουθων όρων:

– καλύτερη µέτρηση του τρόπου εφαρµογής των διαφόρων υφιστάµενων ή
µελετώµενων εργαλείων διαχείρισης στους διάφορους τύπους αλιείας.

– θέσπιση σαφών κανόνων άσκησης της ΚΑλΠ κατ’εφαρµογή της αρχής της
αναλογικότητας. Η εφαρµογή αυτή πρέπει να γίνει αντιληπτή από όλους και να

είναι κοινή.

– καλύτερη συνεκτίµηση, εκ µέρους των επαγγελµατιών του κλάδου, του

οικουµενικού πλαισίου της ΚΑλΠ, ώστε πέραν της νόµιµης υπεράσπισης των
ιδιαίτερων συµφερόντων, κάθε οµάδα να αποδεχθεί τα δικαιώµατα των άλλων

οµάδων και τα όρια που επιβάλλει η φύση.

– ορθή εκτίµηση των επιστηµονικών γνωµών εκ µέρους του κλάδου, αλλά επίσης

και καλύτερος συνυπολογισµός, εκ µέρους των επιστηµονικών κύκλων, των
συνεισφορών και των κριτικών που διατυπώνουν οι επαγγελµατίες του κλάδου.
Οι επιστήµονες πρέπει να προσπαθήσει να κατανοήσουν καλύτερα τον
προβληµατισµό όσον αφορά την αλιεία σε όλες τις διαστάσεις της,
συµπεριλαµβανοµένης και της οικονοµικής, αναπτύσσοντας µια
πολυεπιστηµονική προσέγγιση.

B.Σκέψεις µε αντικείµενο την εξέλιξη του πλαισίου της ΚΑλΠ

Η ΚΑλΠ διαπνέεται από αρχές οργανωµένης διαχείρισης σε έναν οµοιόµορφο χώρο

(TAC), ασκούµενη ακολουθώντας µια συγκεντρωτική διαδικασία λήψης αποφάσεων
σε ετήσια βάση (TAC και καθεστώτα τιµών). Η δοκιµασµένη αυτή προσέγγιση

παραµένει αξιόπιστη και χρησιµοποιείται σε µεγάλο βαθµό, αλλά έχει τα όριά της που
υπόκεινται σε κριτική. Η κριτική αυτή δεν πρέπει να παραµένει χωρίς απάντηση.
Είναι επί παραδείγµατι δυνατό να συνεκτιµάται καλύτερα ο ιδιάζων χαρακτήρας
ορισµένων τύπων αλιείας πολλώ µάλλον επειδή το πεδίο της ΚΑλΠ έχει επεκταθεί

γεωγραφικά από το 1983 και µετά. Θα ήταν επιθυµητό επί παραδείγµατι, όπως το
συνιστούσε ήδη η έκθεση για το 19918 σχετικά µε την ΚΑλΠ, να υιοθετηθεί ένα

πολυετές πλαίσιο για ορισµένες αποφάσεις διατήρησης των πόρων (TAC), όπως έχει
ήδη γίνει για ορισµένα διαρθρωτικά µέτρα (ΠΠΠ) κατά τρόπο ώστε να

εναρµονιστούν ορισµένα µέτρα διαχείρισης. Αντιθέτως, θα έπρεπε επίσης να καταστεί

8
Έκθεση 1991 της Επιτροπής προς το Συµβούλιο και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για την κοινή

αλιευτική πολιτική (SEC(91)2288τελικό).
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δυνατή η λήψη κατεπειγόντων µέτρων σύµφωνα µε απλοποιηµένες διαδικασίες όταν
απαιτείται από τις περιστάσεις (βλ. απαγόρευση/άδεια τύπων αλιείας που βρίσκονται

σε κατάσταση κρίσης).

Γ. Σχέσεις µε το σχέδιο δράσης όσον αφορά τον έλεγχο

Στην ανακοίνωσή της του 19989, η Επιτροπή εξηγούσε την εξέλιξη του ελέγχου της
ΚΑλΠ υπογραµµίζοντας την αξίωση των επαγγελµατιών για µια ισότιµη και διαφανή

εφαρµογή των µέτρων ελέγχου και για την ανάγκη αυξηµένης συνεργασίας µεταξύ
των αρµοδίων υπηρεσιών. Τα ζητήµατα αυτά βρίσκονται στο επίκεντρο των θεµάτων

που συζητούνται στο πλαίσιο των περιφερειακών εργαστηρίων αλιείας.

Την ανωτέρω ανακοίνωση ακολούθησε απόφαση του Συµβουλίου, τον Νοέµβριο του

1998, που περιελάµβανε σχέδιο δράσης10 για την περίοδο 1998/2000.Στο εν λόγω
σχέδιο δράσης προβλέπονται συσκέψεις συντονισµού µεταξύ των κρατών µελών για

τη βελτίωση της επικοινωνίας όσον αφορά ορισµένους ευαίσθητους τύπους αλιείας:
αλιεία τονοειδών στον Ατλαντικό και στη Μεσόγειο, βενθοπελαγική αλιεία στις

περιοχές ICES VII και VIII, αλιεία προσφυγακιού. Είναι δυνατή µια προσέγγιση
µεταξύ των επαφών αυτών και εκείνων που αναπτύχθηκαν από τα περιφερειακά

εργαστήρια, ακόµη και αν το αντικείµενό τους είναι διαφορετικό. Οι δύο αυτοί τύποι
συσκέψεων αποδεικνύονται άρα χρήσιµοι και συµπληρωµατικοί.

∆. Χρήση των µέσων που αποδεσµεύθηκαν από τη µεταρρύθµιση της Συµβουλευτικής
Επιτροπής

Η Επιτροπή θέσπισε πρόσφατα µια σειρά µέτρων που αποσκοπούν στην ενίσχυση του
διαλόγου µε τους κύκλους που ενδιαφέρει η ΚΑλΠ. Τα µέτρα αυτά, τα οποία

περιγράφονται σε σχέδιο δράσης
11, προβλέπουν κυρίως τη µεταρρύθµιση της

Συµβουλευτικής Επιτροπής Αλιείας και Υδατοκαλλιέργειας µε σκοπό την εµβάθυνση

των σχέσεων µε τον αλιευτικό κλάδο και την διεύρυνσή τους µε συνεταιριστικά
κινήµατα που έχουν σχέση µε την επίπτωση της ΚΑλΠ στην κατανάλωση, στο

περιβάλλον και στην ανάπτυξη.

Η Επιτροπή εξέδωσε, στις 14 Ιουλίου 1999,απόφαση12
µε την οποία ανανεώνονται τα

µέλη της Συµβουλευτικής Επιτροπής σύµφωνα µε όσα προβλέπονται στο σχέδιο
δράσης.

Τα µέσα λειτουργίας και γραµµατείας της εν λόγω επιτροπής βελτιώθηκαν
προκειµένου να ληφθεί υπόψη η αύξηση της δραστηριότητάς της που προβλέπεται

από τη µεταρρύθµιση.

Η νέα διάρθρωση και οι νέοι κανόνες λειτουργίας της Συµβουλευτικής Επιτροπής

αναµένεται να της επιτρέψουν να εντάξει τα περιφερειακά εργαστήρια στις νέες
οµάδες εργασίας της διατηρώντας τον βασικό ρόλο που διαδραµατίζουν οι

εµπειρογνώµονες των κρατών µελών στην δραστηριοποίηση των εργαστηρίων αυτών.

9 COM(1998)92τελικό.
10 SEC(1988)499τελικό.
11

Σχέδιο δράσης για την ενίσχυση του διαλόγου µε τον κλάδο της αλιείας και τους ενδιαφερόµενους

φορείς της κοινής αλιευτικής πολιτικής (XIV/859/99).
12

Απόφαση 1999/478/ΕΚ της Επιτροπής της 14ης Ιουλίου 1999για την ανανέωση της Συµβουλευτικής

Επιτροπής Αλιείας και Υδατοκαλλιέργειας (ΕΕ L 187/70).
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Ο µηχανισµός που δηµιουργήθηκε από τη Συµβουλευτική Επιτροπή και τις οµάδες
εργασίας της πρέπει να αποτελέσει προνοµιούχο εργαλείο προώθησης, σε κοινοτική

κλίµακα, των ανταλλαγών µεταξύ των επιστηµόνων και των εκπροσώπων των
επαγγελµατιών του κλάδου. Θα πρέπει επίσης να επιτρέψει να δοθούν απαντήσεις

στις ερωτήσεις που τίθενται από άλλες οµάδες συµφερόντων, όπως είναι οι
καταναλωτές και οι περιβαλλοντολόγοι, ως προς τις επιπτώσεις ΚΑλΠ. Ο

διευρυµένος αυτός διάλογος θα πρέπει να θεµελιώσει τα συµπεράσµατά του σε µια
ορθολογική προσέγγιση που θα στηρίζεται σε επιστηµονικές αναλύσεις. Οι συσκέψεις
των οµάδων εργασίας που προβλέπονται από τη µεταρρύθµιση της Συµβουλευτικής
Επιτροπής θα επιτρέψουν ανταλλαγές απόψεων που θα στηρίζονται στην ανάλυση

συγκεκριµένων προβληµάτων µε τη σύγκριση, σε κάθε περίπτωση, των
επιστηµονικών γνωµών µε την εµπειρία των επαγγελµατιών του κλάδου.

Η νέα οργάνωση της Συµβουλευτικής Επιτροπής θα αποτελέσει επίσης ένα ισχυρό
εργαλείο ανταλλαγών µεταξύ των διαφόρων απόψεων των επαγγελµατιών. Θα

διευκολύνει την ανάδειξη κοινών θέσεων στους κόλπους των ευρωπαϊκών
οργανώσεων µε την υπέρβαση των εσωτερικών θέσεων κάθε οµάδας, πρόβληµα που

δεν µπόρεσε να το επιλύσει η προηγούµενη επιτροπή. Η κοινοτική διαδικασία λήψης
αποφάσεων θα ωφεληθεί ιδίως όσον αφορά τα µέτρα διατήρησης.

Το ετήσιο πρόγραµµα εργασίας των συσκέψεων της Συµβουλευτικής Επιτροπής και
των οµάδων εργασίας της θα πρέπει να αποφασιστεί πριν το τέλος του 1999. Το
πρόγραµµα αυτό θα πρέπει να λάβει υπόψη τον προγραµµατισµό µελλοντικών
περιφερειακών εργαστηρίων.

2.2.Συνέχεια που πρέπει να δοθεί για την περίοδο 2000/2001

Τα περιφερειακά εργαστήρια, στα οποία συµµετέχουν εµπειρογνώµονες των εθνικών

διοικήσεων, παραµένουν αναγκαία προκειµένου να εξεταστεί η κατάσταση συγκεκριµένων
τύπων αλιείας και οι µεσοπρόθεσµες προοπτικές διαχείρισης των τύπων αυτών αλιείας. Τα
εργαστήρια αυτά θα πρέπει να καταρτίσουν ή να ενηµερώσουν πλήρεις απολογισµούς (από
το βιολογικό µέχρι το κοινωνικο-οικονοµικό επίπεδο) σε µια µεσοπρόθεσµη ή

µακροπρόθεσµη προοπτική (ανεξάρτητα από τους ετήσιους µηχανισµούς λήψης αποφάσεων)
λαµβάνοντας υπόψη τα οφέλη που απέφερε η εφαρµογή της ΚΑλΠ στους τύπους αυτούς

αλιείας καθώς και τις δυσκολίες που αντιµετωπίστηκαν. Θα πρέπει να συνεχίσουν να
τροφοδοτούν τον προβληµατισµό σχετικά µε αυτά που θα µπορούσαν να προσθέσουν οι νέες

προσεγγίσεις, επί παραδείγµατι οι πολυετείς στρατηγικές, η προληπτική προσέγγιση ή µια
καλύτερη συνεκτίµηση των τύπων αλιείας που αφορούν πολλά είδη.

A. Τα εργαστήρια του 2000

Ο αριθµός των εργαστηρίων που θα είναι δυνατός για το 2000περιορίζεται από προβλήµατα

επιµελητείας που υποχρεώνουν να γίνει επιλογή. Έτσι, δεν είναι επιθυµητό να καλυφθούν εκ
νέου, κατά το 2000,οι τύποι αλιείας που εξετάστηκαν ήδη τα προηγούµενα έτη και για τους

οποίους εκδηλώνεται µειωµένο ενδιαφέρον. Αντιθέτως, πρέπει να εξεταστούν νέοι τύποι
αλιείας, για τους οποίους εκδηλώνεται ζήτηση. Αποµένει τέλος δυνατή η διεύρυνση

ορισµένων εργαστηρίων σε γεωγραφικές ζώνες που δεν έχουν εξεταστεί µέχρι σήµερα,
προκειµένου είτε να ληφθεί υπόψη το σύνολο της αλιευτικής ζώνης ενός αποθέµατος είτε να
καλυφθεί το σύνολο των αλιευτικών ζωνών συγκεκριµένων στόλων. Για το έτος 2000, τα
προτεινόµενα εργαστήρια είναι τα εξής:
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1. Συνέχιση προηγούµενων εργασιών εργαστηρίων

− Σαρδέλα «Ιβηρικής Ατλαντικού» (δεύτερο εργαστήριο/πρώτο τρίµηνο): συνέχιση µιας

νέας αξιολόγησης του αποθέµατος από την ACFM, της οποίας η γνώµη για την
κατάσταση του αποθέµατος βελτιώθηκε, και ενόψει των αποτελεσµάτων της µελέτης για

τις βιοοικονοµικές επιπτώσεις του σχεδίου διαχείρισης του τύπου αυτού αλιείας (βλ.
σηµείο 2 ανωτέρω). Ένα νέο εργαστήριο θα επιτρέψει τον καλύτερο καθορισµό των

µέτρων που πρέπει να ληφθούν.

− Τονοειδή των τροπικών (τρίτο εργαστήριο/δεύτερο τρίµηνο). Το εργαστήριο θα
ασχοληθεί µε δύο σηµαντικά θέµατα: α) τις δυνατότητες επαναδιάταξης των στόλων στον
Ειρηνικό, ιδίως στον κεντρικό δυτικό Ειρηνικό, γεγονός που απαιτεί την διεξαγωγή
συζητήσεων τόσο σε διµερές όσο και σε πολυµερές επίπτεδο. β) Το µέλλον των µέσων

συγκέντρωσης ψαριών, των οποίων η χρήση αµφισβητείται όλο και περισσότερο λόγω
της ευαισθησίας των ιχθυδίων στα εν λόγω µέσα.

− Βαλτική (τρίτο εργαστήριο/τρίτο τρίµηνο «ενδεχοµένως»):

Η περιφερειακή διάσταση της Βαλτικής είναι προφανής, γεγονός που επέτρεψε την
διεξαγωγή καρποφόρων συζητήσεων κατά το παρελθόν. Ένα νέο εργαστήριο θα έπρεπε

να επικεντρωθεί στον καθορισµό µιας µεσοπρόθεσµης και µακροπρόθεσµης στρατηγικής
εκµετάλλευσης του µπακαλιάρου gadus morhuaλαµβάνοντας υπόψη την προληπτική

προσέγγιση και την διατύπωσή της στο «πρόγραµµα δράσης Βαλτική 21». Από τις
εργασίες αυτές θα µπορούσε να προκύψει απόφαση της επιτροπής αλιείας της Βαλτικής

σχετικά µε τα εξής σηµεία:

- βελτίωση της επιλεκτικότητας των αλιευτικών εργαλείων για την καλύτερη

προστασία των µικρών ιχθυδίων µπακαλιάρων gadus morhua,θέµα που παραµένει
ανοικτό,

- µεσοπρόθεσµη και µακροπρόθεσµη διαχείριση των αποθεµάτων ρέγγας και
σαρδελόρεγγας,

- εναρµόνιση τεχνικών µέτρων στη Βαλτική µε τις ισχύουσες διατάξεις από το 2000
στη Βόρεια Θάλασσα και µε ό,τι προβλέπεται για τη ζώνη Skagerrak-Kattegat.

2. Παράταση και προσαρµογή προηγούµενων εργαστηρίων

− Μπακαλιάρος merluccius merluccius (δεύτερο τρίµηνο)

Το εργαστήριο αυτό αποτελεί συνέχεια δυο συσκέψεων του εργαστηρίου

«βενθοπελαγική αλιεία της Κελτικής Θάλασσας». Από τις συσκέψεις αυτές φάνηκε ο
ρόλος του µπακαλιάρου merluccius merluccius,είδους που αποτελεί τη βάση του εν

λόγω τύπου αλείας καθώς και τις γενικές ανησυχίες για την εξέλιξη του πόρου αυτού.
Το σχετικό απόθεµα καλύπτει µια σαφώς ευρύτερη ζώνη από εκείνη της Κελτικής

Θάλασσας (από τον Γασκωνικό κόλπο έως τη δυτική Σκωτία). Η αλιεία ιχθυδίων στον
Γασκωνικό κόλπο διαδραµατίζει βασικό ρόλο στην εξέλιξη του αποθέµατος. Στο

πλαίσιο αυτό, αντί να οργανωθεί µια τρίτη σύσκεψη του εργαστηρίου βενθοπελαγικής
αλιείας της Κελτικής Θάλασσας, θεωρήθηκε προτιµότερο να διεξαχθεί ένα
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εργαστήριο γεωγραφικά διευρυµένο για να καλύψει όλους τους σχετικούς τύπους
αλιείας, το οποίο να περιορίζεται µόνον στον µπακαλιάρο merluccius merluccius.

− Πλατύψαρα (τρίτο τρίµηνο, Σεπτέµβριος, «ενδεχοµένως»).

Ο επιδιωκόµενος στόχος είναι αυτή τη φορά να διευρυνθεί η καλυπτόµενη ζώνη µε
βάση τις δυο προηγούµενες συσκέψεις του εργαστηρίου «πλατύψαρα της Βόρειας

Θάλασσας» προκειµένου να ληφθεί υπόψη το σύνολο των τύπων αλιείας πλατύψαρων
που είναι σηµαντικοί για τους ειδικευµένους στολίσκους που δραστηριοποιούνται στη

Βόρεια Θάλασσα και οι οποίοι, επί µια ορισµένη περίοδο του έτους, αλιεύουν άλλα
αποθέµατα (Μάγχη, Κελτική Θάλασσα, Θάλασσα της Ιρλανδίας, Γασκωνικός

κόλπος).

3. Νέα εργαστήρια για ορισµένους τύπους αλιείας

− Βενθοπελαγικοί τύποι αλιείας Βόρειας Θάλασσας και ∆υτικής Σκωτίας

(Οκτώβριος 2000)

− Πελαγικοί τύποι αλιείας της Μεσογείου (σχετικά µε ένα είδος ή οµάδα ειδών που
πρόκειται να καθοριστούν).

B.Ενδεικτικό πρόγραµµα 2001

Συνέχιση προηγουµένων εργαστηρίων

Επανάληψη εργαστηρίων που δεν πραγµατοποιήθηκαν το 2000

- Μικρά πελαγικά είδη της περιοχής του Βορειοανατολικού Ατλαντικού

- Βαλτική, εφόσον δεν πραγµατοποιηθεί σύσκεψη το 2000

Συνέχιση εργαστηρίων που πραγµατοποιήθηκαν το 2000

- Τονοειδή τροπικών

- Μικρά πελαγικά είδη της περιοχής ΙΙΙ (διεύρυνση των συσκέψεων «σαρδέλες
Ιβηρικής Ατλαντικού» για την κάλυψη άλλων ειδών και, ενδεχοµένως, για τον
Γασκωνικό κόλπο)

Νέα εργαστήρια

- Τύποι αλιείας της Μάγχης

- Βενθοπελαγικοί τύποι αλιείας της Μεσογείου (για είδη που πρόκειται να
καθοριστούν)

Γ. Εξέλιξη της οργάνωσης των συσκέψεων

1. Θεµατική

Τα έγγραφα σχετικά µε τα συζητούµενα θέµατα θα διατηρηθούν. Θα δοθεί ιδιαίτερη
προσοχή:
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− στους ελέγχους προκειµένου να υπάρξει πλήρης εκµετάλλευση της παρουσίας

των επαγγελµατιών του κλάδου και των εµπειρογνωµόνων των εθνικών
διοικήσεων και προκειµένου να αυξηθεί η συνέργεια µε το σχέδιο δράσης

σχετικά µε τον έλεγχο,

− στα «υλοποιήσιµα και ελέγξιµα» µέτρα διαχείρισης τύπων αλιείας που αφορούν
πολλά είδη και περιορισµού των απορρίψεων στη θάλασσα,

− στην προληπτική προσέγγιση και στις πολιτικές πολυετούς διαχείρισης,

− στις συνέργειες µεταξύ της διαχείρισης των πόρων και της διαχείρισης της
αγοράς.

2. Οργάνωση

Οι προηγούµενες λεπτοµέρειες εφαρµογής αποδείχτηκαν ικανοποιητικές θα διατηρηθούν. Το
χρονοδιάγραµµα των εργαστηρίων που καθορίζει τις ακριβείς ηµεροµηνίες θα καταρτιστεί

πριν το τέλος του 1999 σε συνδυασµό µε το πρόγραµµα εργασίας της Συµβουλευτικής
Επιτροπής. Η διάρκεια των εργαστηρίων θα ανέρχεται σε δυο ηµέρες µε έναρξη το απόγευµα

της πρώτης ηµέρας και λήξη στο τέλος του πρωινού της δεύτερης ηµέρας. Συντοµότερες
συσκέψεις θα µπορούσαν να αποδειχθούν επαρκείς (π.χ.: τονοειδή των τροπικών). Η

Επιτροπή θα αναλάβει να αναθέσει την σύνταξη συνθετικών και παιδαγωγικών εγγράφων
που θα διανεµηθούν στους συµµετέχοντες, ει δυνατόν πριν από τις συσκέψεις.

Η Επιτροπή επιθυµεί να της διαβιβάσουν τα κράτη µέλη υποδείξεις ως προς την οργάνωση
των προγραµµατιζόµενων εργαστηρίων και να την βοηθήσουν να εξεύρει εύκολα

συµµετέχοντες ικανούς να αναβαθµίσουν τις συσκέψεις µε εγγυηµένη τη συµµετοχή τους
σ'αυτές. Θα πρέπει να υπάρξει µεγαλύτερη εξασφάλιση της παρουσίας εµπειρογνωµόνων,
ιδίως σε θέµατα αλιευτικής οικονοµίας. Οι συζητήσεις, αν και άτυπες, θα πρέπει να έχουν ως
επόµενο στάδιο ανακοίνωση της Επιτροπής σχετικά µε τη συνέχεια που θα µπορούσε να

δοθεί στις συζητήσεις που αναπτύχθηκαν κατά τα προηγούµενα εργαστήρια.

3. Τρίτο µέρος: τα περιφερειακά εργαστήρια αλιείας στο πλαίσιο του συνολικού

διαλόγου

Υπάρχουν πολλές µορφές διαλόγου µεταξύ των διοικήσεων και του κλάδου για τη βελτίωση

της διαχείρισης των δραστηριοτήτων της αλιείας και της αγοράς. Μεταξύ των πρωτοβουλιών
που υιοθέτησε η Επιτροπή, πρώτο βήµα µόνιµων συζητήσεων αποτελεί βεβαίως η

Συµβουλευτική Επιτροπή Αλιείας και Υδατοκαλλιέργειας. Ωστόσο, υπάρχουν και άλλα
βήµατα που προσεπιτίθενται στο ανωτέρω, ανάλογα µε τις περιστάσεις ή τις ιδιαίτερες

ανάγκες. Τα βήµατα αυτά συζητήσεων είναι περιστασιακού, όπως είναι οι περιφερειακές
συσκέψεις για την ΚΑλΠ µετά το 2002ή ιδιαίτερου τύπου, όπως το σχέδιο δράσης για τον

έλεγχο, ή, τέλος, τα βήµατα που συνδέονται µε κανονιστικές διατάξεις που αποσκοπούν στην
ανταλλαγή εµπειρίας µεταξύ των επαγγελµατιών του κλάδου, όπως οι διαπεριφερειακές ή

θεµατικές συσκέψεις της πρωτοβουλίας PESCA.ΤΑ βήµατα αυτά, στα οποία εντάσσονται τα
περιφερειακά εργαστήρια αλιείας, οφείλονται σε πρωτοβουλίες της Επιτροπής και

βελτιώνουν τον διάλογο µε τους υπεισερχόµενους στην ΚΑλΠ φορείς.
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Εκτός από τις κοινοτικές αυτές πρωτοβουλίες, άλλα βήµατα13 δηµιουργήθηκαν από µη
κυβερνητικές οργανώσεις. Πρόκειται για πρωτοβουλίες επαγγελµατικών ή περιφερειακών

οργανώσεων οι οποίες, αντιµετωπίζοντας µια ιδιαίτερη ανάγκη διαλόγου για θέµατα
περισσότερο τοπικού ενδιαφέροντος, οργανώνουν στρογγυλές τράπεζες για τα πλέον

ευαίσθητα θέµατα της ΚΑλΠ, και ιδίως για θέµατα πρόσβασης στους πόρους και στις αγορές.

Οι πρωτοβουλίες αυτές είναι εξαίρετες δεδοµένου ότι φέρνουν τους πολίτες κοντά στην

ΚΑλΠ, στους επαγγελµατίες του κλάδου και στα συνεταιριστικά κινήµατα επιστηµόνων.
Μπορούν να ενθαρρυνθούν στο µέτρο που επιτρέπουν τη διευθέτηση σηµαντικών τοπικών

προβληµάτων εφόσον τηρούν την διαδικασία λήψης αποφάσεων. Οι υπηρεσίες της Γενικής
∆ιεύθυνσης Αλιείας συµµετείχαν εξάλλου σε πολλές από τις συσκέψεις αυτές. Ο µεγάλος

αριθµός των πρωτοβουλιών του τύπου αυτού µπορεί επίσης να δηµιουργήσει προβλήµατα,
δεδοµένου ότι κινητοποιούν γενικά τους ίδιους συµµετέχοντες για θέµατα που µπορούν να

επαναλαµβάνονται και να προκαλέσουν έτσι µια ορισµένη κόπωση.

Η Επιτροπή επιθυµεί να πληροφορηθεί και επιπλέον να ενθαρρύνει τις πρωτοβουλίες αυτές,
αλλά τόσο οι ενδεχόµενες συµµετοχές των υπαλλήλων της, ως παρατηρητών ή
συµµετεχόντων, όσο και η ενδεχόµενη χρηµατοδοτική ενίσχυση δεν µπορεί να είναι παρά

µόνο επιλεκτική, λαµβανοµένων υπόψη των ορίων που προβλέπονται από τους κανονισµούς,
των περιορισµένων µέσων από πλευράς προσωπικού και του διαθέσιµου προϋπολογισµού.
Εξάλλου, θα πρέπει να υπάρξει µέριµνα ώστε κάθε συµµετοχή στη συζήτηση ή κάθε
κοινοτική χρηµατοδοτική στήριξη σε µια τέτοια πρωτοβουλία να πραγµατοποιείται µε τη

βεβαιότητα ότι αυτή αφορά πράγµατι το σύνολο των δικαιούχων.

Επίσης, φαίνεται σήµερα χρήσιµο να µελετηθούν όλες οι πρωτοβουλίες που προάγουν τον

διάλογο µε τους υπεισερχόµενους στην ΚΑλΠ φορείς. Η Επιτροπή, από την πλευρά της,
επιθυµεί να συµβάλλει στη µελέτη αυτή στο πλαίσιο του γενικότερου προβληµατισµού της

σχετικά µε την ΚΑλΠ µετά το 2002.

Με τον ανωτέρω προβληµατισµό αναµένεται να αντληθούν τα πρώτα διδάγµατα από την

πραγµάτωση της µεταρρύθµισης της Συµβουλευτικής Επιτροπής, µετά από ένα ή δύο έτη
εµπειρίας, από τη διεξαγωγή των περιφερειακών εργαστηρίων αλιείας που έχουν εξαγγελθεί

για την περίοδο 2000/2001,από τα πρώτα αποτελέσµατα των ενεργειών συντονισµού, µεταξύ
εθνικών διοικήσεων και Επιτροπής, του σχέδιου δράσης ελέγχου, από τις αναλύσεις των

δυνατοτήτων θέσης σε εφαρµογή, σε στενή συνεργασία µε τα κράτη µέλη, µέτρων
κλεισίµατος/ανοίγµατος σε πραγµατικό χρόνο ευαίσθητων αλιευτικών πεδίων και από την

πρόοδο που σηµείωσαν οι επαγγελµατίες του κλάδου ως προς τον καθορισµό κανόνων που
διευκολύνουν τη συµβίωση στους τόπους διεξαγωγής της αλιείας.
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